
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 EL FONDO  

 

El Full  

del districte 6  

 

Un any al districte  

 

Durant aquest primer any de legislatura es va posar en marxa el macroprojecte “Renovem els barris”, una iniciativa pionera 
a tot l’Estat espanyol en l’àmbit de la rehabilitació del parc d’habitatges privat amb més de 40 anys d’antiguitat que 
s’estendrà a diferents zones de Santa Coloma. La primera acció del projecte es va iniciar al carrer Pirineus on es preveu la 
rehabilitació de 32 edificis i té previst finalitzar al juliol del 2017. Aquest pla d’actuació va ser reconegut com a exemple de 
bona pràctica municipal per la Federació de Municipis de Catalunya (FMC) i la Fundació Carles Pi i Sunyer que fa estudis 
autonòmics i locals. Altres millores importants al barri del Fondo han estat l’habilitació de quinze passos adaptats al carrer 
Mossèn Jacint Verdaguer així com la reparació de les seves voreres i la pavimentació del carrer Wagner i Beethoven.  
Com a mostra de la voluntat de dur la pràctica esportiva al carrer, l’Ajuntament va inaugurar el passat octubre de 2015 una 
nova pista poliesportiva a la plaça de la Mediterrània, un espai obert al jovent del barri on poder practicar lliurement tant 
futbol sala com bàsquet.  
Amb el lema “Diada de la primavera de la serra d’en Mena, salut i convivència als barris” es van celebrar una trentena 
d’activitats lúdiques amb l’objectiu d’afavorir la cohesió social i la convivència als barris que conflueixen en aquesta serra. 
Enguany també es va incorporar la importància de la salut comunitària i els hàbits de vida saludables. La diada es va 
emmarcar en el Projecte d’intervenció comunitària intercultural, impulsada per l’Obra Social “La Caixa”, l’Ajuntament i la 
Fundació Integramenet, i hi van participar gairebé totes les associacions i entitats, centres educatius i de salut de la zona i 
diversos veïns i veïnes.  

Com a un dels districtes més multiculturals, l’Associació de comerciants i professionals Fondo Comerç va organitzar la 
cinquena edició de la mostra “Els sabors del món”. Un any més es va poder gaudir d’una gran varietat de plats i productes 
d’arreu del món, com ara el Perú, el Marroc, el Paquistan, Mèxic, l’Argentina, Estats Units o la Xina, sense oblidar tampoc 
mostres de la cuina nacional catalana, gallega o andalusa. Una altra mostra de multiculturalitat a Santa Coloma i 
específicament al districte del Fondo va ser el primer acte de benvinguda a l’any del mico. L’Associació per a la Cultura 
Popular Xinesa i Catalana i el Grup d’Artistes Huaxing-Espanya van fer la festa dels fanals, que assenyala el final de les 
celebracions de l’Any Nou xinès. Segons la tradició es preveuen unes dates prou mogudes, ja que el mico és un animal 
entremaliat i creatiu.  

 

 

 

Edita 

Direcció de Regidories de Districte. 

Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet. 

Telèfon: 93 466 40 57 

participacio@gramenet.cat 

L’EDUSI AL BARRI 

Santa Coloma de Gramenet rebrà 15 milions d’euros 
de la Unió Europea després de presentar al fons 
europeu de l’Estratègia de Desenvolupament Urbà 
Sostenible i Integrat (EDUSI), una àmplia proposta 
per remodelar diferents espais públics i equipaments 
de la ciutat. Aquesta concessió econòmica és un ajut 
molt important per a l’Ajuntament ja que pot tirar 
endavant tot un seguit de projectes  bàsics per a la 
millora del municipi com la Pinta Verda, el Pla de 
mobilitat i la reurbanització de carrers  entre 
d’altres. Tots aquests projectes han comptat amb la 
participació del veïnat. 

 

DISTRICTE 6 

Ciutat sostenible. Urbanització del carrer Milà i 
Fontanals en el tram des del  carrer Irlanda fins al 
carrer Beethoven.  

Urbanització del carrer Bruc en el tram des del carrer 
Valentí Escalas fins al carrer Mas Marí que inclou la 
instal·lació d’escales mecàniques. I en una segona 
etapa urbanització del carrer Bruc en el tram des del 
carrer Pirineus fins a Circumval·lació també amb la 
instal·lació d’escales mecàniques.  

Urbanització del carrer Valentí Escalas i Liszt.  

 

ACTUACIONS A TOTS ELS DISTRICTES 

Ciutat saludable: Promoure mesures del ‘Plan de 
Mejora de la Calidad del Aire’ 

Ciutat inclusiva: Promoure la inclusió social, 
l’ocupació i la convivència amb iniciatives destinades 
a resoldre carències bàsiques (alimentació, roba…) 
de la població amb més dificultats, projectes 
d’acompanyament a nens/es de 3 a 12 anys i 
famílies  per promoure l’èxit escolar, accions 
d’orientació, formació i intermediació per afavorir la 
inclusió laboral.  

Ciutat intel·ligent:  Millorar l’ús i la qualitat de les 
tecnologies de la informació i el seu accés a través 
d’actuacions en l’administració electrònica (tràmits 
online, tele-assistència per a col·lectius específics, 
aplicacions mòbils per a l’activitat turística…) i Smart 
Cities (sensorització contenidors, reg intel·ligent, 
gestió integral de l’aparcament, millora de la 
informació digital del transport públic, centre de 
control de seguretat i emergències…).  

 

 

L’EDUSI, un reforç pels 

pressupostos municipals 

Aquest districte està format pel barri del Fondo, encara que la zona de 
Fondo Alt es pot considerar, donat la seva complexitat i implicació  
veïnal, com un barri més. 
Amb el  Projecte “Renovem els barris” s’ha donat una empenta a 
l’entorn del carrer Pirineus, amb la rehabilitació de les façanes de 
diversos edificis. 
També resta pendent la reurbanització de l’obertura del carrer Valentí 
Escales, que  actualment està habilitat com a pàrquing veïnal. 
Encara resta molta feina per fer en aquest barri esperem que amb el 
Projecte europeu EDUSI, que donarà finançament a la ciutat, es puguin 
realitzar algunes millores més, entre d’altres la pacificació del carrer 
Mossèn Jacint Verdaguer la qual millorarà la mobilitat de  Milà i 
Fontanals i al mateix temps la mobilitat dels nens cap a les escoles de 
l’entorn. 

 
 Des de la regidoria de districtes, estem cada dimecres a la vostra 
disposició per atendre les vostres peticions o demandes. 
 

Dani Salgado 

Regidor del districte 6 

 

LA “TABLET” AL TAULELL 

El passat 11 de novembre va començar 

l’activitat “La tablet al taulell” dins de la 

campanya “Cap a una Moneda Local. Posa-li 

nom!”. Els regidors i regidores dels 

districtes, acompanyats de tècnics 

municipals, van visitar establiments dels 

barris corresponents per explicar als i a les 

comerciants els avantatges de la utilització 

de la moneda local. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

El Full del districte 6 

Remedios Aragón 

“La meva prioritat és el benestar i el 

civisme” 
La Remedios Aragón, a més d’un dels dos regidors del  districte 6, és la sisena tinenta d’Alcaldessa executiva i 

s’ocupa de les qüestions relatives a Neteja Urbana i Civisme. Se sent molt propera i estima la ciutat colomenca. 

Sempre s’ha mostrat implicada, per exemple com a representat del Consell Escolar i membre de l’Associació de 

Veïns i Grups de Dones del seu barri, el Fondo. 

 

 Quina valoració feu dels primers mesos  

de treball al capdavant de la vostra 

regidoria de districte? 

La meva valoració és molt positiva 

donada la importància que té la 

proximitat amb els ciutadans i 

ciutadanes. 

Quines són les principals peticions que 

us ha fet arribar la ciutadania del vostre 

districte en aquest període de temps? 

Principalment zones càrrega i 

descàrrega, ocupacions de via pública, 

controls de botigues i mediació. 

Què és o quines qüestions són 

prioritàries per a la vostra regidoria de 

districte ara mateix? 

El benestar dels veïns i el civisme en el 

districte. 

El sentiment de pertinença a un barri 

està força arrelat entre la ciutadania 

colomenca, passa el mateix amb 

l’arrelament al districte? O s’ha de fer 

encara un cert treball pedagògic des de 

les regidories? 

Falta molt per fer, especialment en la 

pedagogia amb els veïns i veïnes. 

Les diferències entre els sis districtes 

són evidents però,  poden treballar 

conjuntament les sis regidories de la 

ciutat en algun tema en concret? 

Encara que els barris són diferents, s’ha 

de treballar transversalment en totes les 

regidories i coordinar-les perquè en el 

fons els problemes són els mateixos. 

 

“Falta molt per 

fer. S’ha de 

treballar 

transversalment 

en totes les 

regidories i fer 

pedagogia 

veïnal” 

 

Espai FAVGRAM  
 

Favgram es la Federación de Asociaciones de Vecinos de Santa Coloma de 

Gramenet, funcionando como tal desde 1994. Actualmente tenemos 

nuestra sede en Rambla de Fondo 14, con servicio de asistencia presencial 

los lunes, miércoles y viernes de 17.30 a 20.30h en nuestra sede. Otras  

formas de contactar es por teléfono: 93 392 92 45 y por correo electrónico: 

favgram@gmail.com, también estamos en Twitter y en Facebook. 

Somos una entidad de segundo grado que la forman actualmente 14 de las 

Asociaciones de vecinos y vecinas de nuestra ciudad, dejando la puerta 

abierta a las AAVV que no forman parte de la Federación para unirse en el 

momento que lo crean oportuno, y que el barrio que actualmente no 

dispone de AAVV pueda contar con una, Riera Alta. 

Cada AAVV intenta trabajar en su territorio, en su barrio, los temas que les 

atañen individualmente, todo tipo de temas relacionados con el día a día 

de sus vecinos y vecinas. La Federación de Asociaciones de Vecinos intenta 

trabajar los mismos temas pero a nivel ciudad. Por ejemplo a petición 

nuestra se inicia un periodo de sesiones informativas en  los distritos desde 

el Ayuntamiento para informar de los presupuestos y como participar y 

hacer alegaciones. En breves fechas  plantearemos públicamente temas de 

gran importancia para los vecinos y vecinas de Santa Coloma de Gramenet. 

Trabajar conjuntamente con otras entidades y plataformas del territorio es 

el futuro inmediato del movimiento asociativo y así se intentará hacer. 

 

 

 

 

 

 

Tomás Fernández 

Presidente FAVGRAM 

 

 

 

Els pressupostos als barris 

Després de l’aprovació inicial del pressupost i les ordenances 2017 en el Ple 

d’octubre, l’Ajuntament va organitzar reunions veïnals per recollir propostes a 

tots els districtes, així com un taller específic per a les entitats colomenques. 

Totes aquestes propostes es van debatre en un Fòrum ciutadà, presidit per 

l’alcaldessa Núria Parlon, el passat 21 de novembre i els resultats seran 

incorporats a l’aprovació definitiva del Ple de desembre. Tota la informació 

sobre els pressupostos 2017 es pot consultar a la web de l’Ajuntament 

www.gramenet.cat i clicant a l’apartat “Sessions informatives del pressupost”. 

 

 

 

 

Centre Cívic Fondo 
Carrer Wagner, 19    c/e. districte6@gramenet.cat 
Telèfon- 93 391 02 51    www.gramenet.cat/districtes 
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